本期目录 | 下期目录 | 过刊浏览 | 高级检索

[打印本页] [关闭]

动物生产层

威宁球茎草芦饲喂黑山羊效果试验

罗天琼, 莫本田, 龙忠富, 吴佳海, 孟军江, 刘梅霞, 吴永仙

摘要:

利用不同生育期的威宁球茎草芦(Phalaris tuberose cv.Weining),采用不同方式饲喂黑山羊,进行适口性、采食率和经济效益等方面的测定。结果表明,以分蘖期至抽穗期(即株高50~120 cm)的适口性最好,开花期以后适口性较差。在不同饥饿程度、不同处理方式下,黑山羊对威宁球茎草芦鲜草的适口性和采食量不同,即在饥饿、半饱状态下,采用"切碎"方式饲喂效果较好;在八九成饱时,采用"切碎+0.5%盐水"处理效果最好;补充精料占青料8.8%时,经济效益最佳,比单喂威宁球茎草芦鲜草多盈利26.5元•只-1。

关键词: 威宁球茎草芦 黑山羊 饲养试验 适口性 采食率

Effects of feeding Phalaris tuberose cv. Wenning on black goat

LUO Tian qiong, MO Ben tian, LONG Zhong fu, WU Jia hai, MENG Jun Jiang, LI U Mei

xia, WU Yong xian

Abstract:

The Weining Buld Reed Canary fresh grass (Phalaris tuberosa cv. Weining) at the different growth period was used to feed the black goats with different methods to assess the feeding effectiveness by using the palatability, feed consumption and economic benefits. The results of this study showed that the fresh P.tuberose herbage at the different growth stages showed a different effectiveness, in which the palatability were the best when the P.tuberose was period from the tiller stage to heading stage with the plant height of 50-120 cm, and it was the worst when P.tuberose was flowering stage. Different feeding approaches and different hungry degrees showed a different the palatability and feed intake, indicating that the cutting fresh herbages showed the best feeding effectiveness when the black goats were in hunger and in a half full; and the combination of cutting fresh herbage and 0.5% salt water showed the best feeding effectiveness when the black goats were in a full eight or nine. The addition of 8.8% green fodder had the better economic benefits than the only the green fodder, which increased the 26.5 CNY per black goat.

Keywords: Phalaris tuberose cv. Weining black goats fed trials polatability feed rate

收稿日期 修回日期 网络版发布日期

DOI:

基金项目:

通讯作者:

作者简介:

作者Email:

参考文献:

扩展功能

本文信息

- ▶ Supporting info
- ▶ PDF(397KB)
- ▶ [HTML全文]
- ▶参考文献PDF
- ▶参考文献

服务与反馈

- ▶把本文推荐给朋友
- ▶加入我的书架
- ▶加入引用管理器
- ▶引用本文
- ▶ Email Alert
- ▶ 文章反馈
- ▶浏览反馈信息

本文关键词相关文章

- ▶ 威宁球茎草芦
- ▶黑山羊
- ▶ 饲养试验
- ▶适口性
- ▶ 采食率

本文作者相关文章

PubMed

本刊中的类似文章

1. 罗天琼, 龙忠富, 莫本田, 罗冬菊, 吴佳海, 刘梅霞·威宁球茎草芦种子丰产栽培技术研究[J]. 草业科学,

2012,29(03): 471-477

Copyright by 草业科学